
 

 

 
   

 
Spørgsmål om politik ift. indkøb af turbokyllinger  

 

Kære Karina Vestergård Madsen 

Du har den 21. februar 2025 stillet følgende spørgsmål til forvaltningen 
om politik ift. indkøb af turbokyllinger: 

Vi har fået en henvendelse fra […] vedr. Københavns Kommunes politik 

i forhold til indkøb af Turbokyllinger.  

 

En lang række kommuner har vedtaget i deres indkøbspolitik stop for 

indkøb af turbokyllinger. […] oplyser, at ”Københavns Kommune 

indkøbes årlig 117 tons konventionel kylling, hvoraf hovedparten 

antageligt er turbokylling. Det er det største kommunale indkøb af 

turbokyllinger i Danmark”.  

 

Er det korrekt?” 

 

Besvarelse 

I 2024 har Københavns Kommune indkøbt 176,5 tons kyllingekød fra 
Hørkram og BS-Oks, som er de primære leverandører af kød. Ud af 
dette er 73,5 tons ikke mærket med dyrevelfærdsmærke eller 
økologimærke og er derfor potentielt fra turbokyllinger 
(hurtigvoksende racer som Ross 308). 
 
Det er ikke muligt at fastslå præcist, hvor stor en andel af de 73,5 tons, 
der stammer fra hurtigt voksende kyllinger, men der er formodentlig 
tale om en væsentlig andel, da størstedelen af konventionelle kyllinger 
solgt i Danmark er hurtigvoksende. 
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